



裘錦秋中學(屯門)

Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site: <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel.: (852)-2461 1555 傳真 Fax: (852)-2464 6161 電郵 E-mail: mail@jcctm.edu.hk

家長通告 2025-2026/123

賽馬會節能減電學校計劃 - 「綠建 Teen 才」學生大使計劃

敬啟者：

為協助學生拓展環保視野、培養領袖才能，本校現誠意邀請中三至中五同學參加由香港綠色建築議會主辦的「綠建 Teen 才」學生大使計劃。以下是活動的工作坊內容：

日期及時間	工作坊	內容	地點
2025 年 11 月 7 日 (五) 4:00pm-5:30pm	綠色建築網上 研討會	專家將分享綠色建築基礎知識、介紹綠建環評 (BEAM Plus) 評估工具及綠色建築行業職涯發展資訊	網上 (Zoom)
2025 年 11 月 15 日(六) 09:30am-1:00pm 或 2:00pm-5:30pm	點子發想工作坊 - 從構思到執行	仁人學社的專業導師將帶領學生透過各種實踐學習活動，將創意點子轉化成可行且可持續的環境方案	香港九龍塘 達之路 77 號 賽馬會 環保樓
2025 年 12 月 6 日(六) 09:30am-1:00pm 或 2:00pm-5:30pm	「說故事」講述 技巧工作坊	903 DJ 及 KOL YY 分享令故事引人入勝的講述技巧，教導學生如何有效地組織及呈現他們的創意	
2026 年 2 月 7 日 (六) 09:30am-1:00pm 或 2:00pm-5:30pm	演講技巧 工作坊	專業三語司儀親授包括發音咬字、與觀眾互動、肢體語言及克服外語演講焦慮等的實用技巧，協助學生自信進行演講	待定
完成專題研習			
2026 年 4 月中 (待定)	專題研習分享會 暨嘉許禮	學生需完成一個指定專題研習，再與同學及培訓師分享項目成果及學習心得，鞏固所學	待定

*同學可選擇參與上午時段(09:30am-1:00pm)或下午時段(2:00pm-5:30pm)

**所有工作坊均以廣東話進行



裘錦秋中學(屯門)
Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site: <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel.: (852)-2461 1555 傳真 Fax: (852)-2464 6161 電郵 E-mail: mail@jcctm.edu.hk

這項極具意義的計劃旨在啟發年輕一代認識綠色建築與可持續發展，透過系統性培訓培育學生成為未來的環保領袖。是次機會難得，參加之學生除了與來自各校的優秀同儕交流學習及獲得「其他學習經歷」（OLE）認證之外，達到 80%出席率並完成專題研習者將獲頒嘉許證書，表現卓越者更可獲選參加綠色「Studycation」深度學習活動。

計劃名額有限，有意參加之同學，請於 2025 年 10 月 28 日（星期二）前透過 ECLASS 通告簽署確認。如有查詢，請致電 2461 1555 聯絡生涯規劃組劉嘉敏老師。

此致

貴家長

裘錦秋中學(屯門)

陳月平校長謹啟

二零二五十月二十四日



裘錦秋中學(屯門)

Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site: <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel.: (852)-2461 1555 傳真 Fax: (852)-2464 6161 電郵 E-mail: mail@jcctm.edu.hk

Parents Circulars 2025-2026/123

Jockey Club Energy Saver in Schools Project – “Green Building Teenius” Programme

Dear Parents / Guardians,

To assist students in broadening their environmental perspectives and developing leadership skills, our school sincerely invites students from Form 3 to Form 5 to participate in the “Green Building Teenius” Student Ambassador Programme organized by the Hong Kong Green Building Council. Below are the details of the workshops:

Date & Time	Workshop	Content	Venue
November 7, 2025 (Friday) 4:00pm-5:30pm	Green Building Seminar	Experts will provide a fundamental understanding of green buildings, introduce the BEAM Plus assessment tools, and share insights on green building careers.	Online (Zoom)
November 15, 2025 (Saturday) 09:30am-1:00pm Or 2:00pm-5:30pm	Ideation – From Brainstorming to Execution	Professional trainers from Education for Good will guide students through hands-on activities to turn creative ideas into actionable environmental projects.	G/F, Auditorium, Jockey Club Environmental Building, 77 Tat Chee Avenue, Kowloon Tong
December 6, 2025 (Saturday) 09:30am-1:00pm Or 2:00pm-5:30pm	Storytelling Skills	DJ and KOL YY will teach students how to structure and deliver engaging stories to communicate their ideas effectively.	
February 7, 2026 (Saturday) 09:30am-1:00pm Or 2:00pm-5:30pm	Public Speaking Skills	A professional trilingual emcee will share tips on articulation, audience engagement, body language, and overcoming foreign language anxiety to prepare students for confident presentations.	TBD
Complete Required Project			
Mid-April 2026 (TBD)	Learning Outcome Sharing	Consolidate their learning by completing a project and sharing their outcomes and experiences with peers and trainers.	TBD

**Students can choose either (09:30 am - 1:00 pm) or (2:00 pm - 5:30 pm) for each workshop.



裘錦秋中學(屯門)
Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site: <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel.: (852)-2461 1555 傳真 Fax: (852)-2464 6161 電郵 E-mail: mail@jcctm.edu.hk

** All workshops will be conducted in Cantonese.

This significant program aims to inspire the younger generation to understand green building and sustainable development. Through systematic training, students will be nurtured to become future leaders in environmental stewardship. This is a rare opportunity for participating students to engage with outstanding peers from various schools and receive certification for “Other Learning Experiences” (OLE). Students who achieve an 80% attendance rate and complete the project study will receive a certificate of recognition, and those who excel may be selected to participate in a green “Studycation” learning activity.

Due to limited spots available, interested students should confirm their participation by signing up via the ECLASS notice by October 28, 2025 (Tuesday). For any inquiries, please contact Miss. Lau Ka Man at 2461 1555.

Yours faithfully,

Chan Yuet Ping
Principal